

Title (en)
Heating device.

Title (de)
Heizvorrichtung.

Title (fr)
Dispositif de chauffage.

Publication
EP 0105081 A2 19840411 (DE)

Application
EP 83104588 A 19830510

Priority
DE 3218334 A 19820514

Abstract (en)

In a heating device (2), in which for example a conventional underburner oven can also be used, there is provided in a chimney-side region directly above the main grate (8) a gas-permeable combustion material support device (24) which separates a combustion shaft (22) and a post-combustion chamber (52) from a filling shaft space (4). Low-temperature carbonisation gases (26) occurring in the still uncombusted combustion material (16) are conducted through outgoing gas outlet openings (30) in the support device (24) and there meet a secondary air stream (34) branching off from the gas collecting chamber (38) below the main grate (8), intensive turbulence and ignition by means of heat transmission from a glowing fire (14) take place and the air/gas mixture (40) can be adjusted stoichiometrically in a material-specific manner by means of an adjustment linkage (44).
<IMAGE>

Abstract (de)

In einer Heizvorrichtung (2), bei welcher beispielsweise auch ein üblicher Unterbrandofen verwendet werden kann, ist in einem kaminseitigen Bereich unmittelbar oberhalb des Hauptrostes (8) eine gasdurchlässige Brenngut-Stützeinrichtung (24) vorgesehen, welche einen Brennschacht (22) und eine Nachverbrennungskammer (52) von einem Füllschachtraum (4) trennt. In dem noch unverbrannten Brenngut (16) entstehende Schwelgase (26) werden durch Abgas-Austrittsöffnungen (30) in der Stützeinrichtung (24) hindurchgeleitet, und treffen dort auf einen aus der Luftvorlagekammer (38) unterhalb des Hauptrostes (8) abgezweigten Sekundärluftstrom (34), wobei eine intensive Verwirbelung und Zündung durch Wärmeübertragung von einem Glutstock (14) stattfindet und das Luft/Gas-Gemisch (40) mittels eines Einstellgestänges (44) materialspezifisch stöchiometrisch einstellbar ist.

IPC 1-7

F23B 1/14; F23B 1/36; F23B 5/04

IPC 8 full level

F24B 1/02 (2006.01); **F24B 1/14** (2006.01); **F24B 5/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F24B 1/024 (2013.01 - EP); **F24B 1/14** (2013.01 - EP US); **F24B 5/025** (2013.01 - EP)

Cited by

AT398618B; FR2603686A1; WO9724556A1; WO9219916A1; WO2014170814A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

DE 3218334 A1 19831117; DE 3218334 C2 19840216; EP 0105081 A2 19840411; EP 0105081 A3 19840725

DOCDB simple family (application)

DE 3218334 A 19820514; EP 83104588 A 19830510